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ice: 

Pilotski projekt reševanja 
gobe v Republiki Sloveniji 

STRAN 6 

Proslava ob Dnevu državnosti 
Občina Krško in župan Danilo Slter Vas vabita, 

da se udeležite 

proslave ob Dnevu državnosti 

ki bo v četrtek, 26. junija 1997, ob 19. uri 
v Kulturnem domu Krško. 

5. obletnici samostojne države Slovenije se bomo spoštljivo spomnili vseh 
Slovencev, ki so kadarkoli in kjerkoli sanjali o svoji državi, o svoji domovini. Nam je 
uspelol Po vsakršnih nadvladah smo po letu 1991 končno svoji na svojem, gospodarji 
na svoji zemlji. Sanje mnogih generacij pred nami so postale resničnost. 

Kulturni oroqram bodo prispevali: 
- Mešani pevski zbor SVIT iz Krškega, 
- pesnik in igralec Tone KUNTNER, 
- ogledali si bomo dokumentarni film "Operacija 2-1-13-62", 
ki v 30-ih minutah nazorno spregovori o zakullsju dogajanj v Sloveniji v letih 1988 

-1991. 
Ob Dnevu državnosti bodo podeljena tudi priznanja Občine Krško za leto 1997. 
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I S S N 1318-7V91 

VRTEC KRŠKO 

vabi k vpisu otrok za 1.97/98 

ENOTE: Krško, Zdole, Dolenja vas, Grič 

STAROST OTROK: od 1 do 7 let 

Dnevni program 6-9 ur 

Krajši program 4-6 ur 

NOVO!!! 
POPOLDANSKI program (od 13.-19. ure) 

NOVO!!! 
Organizirani PREVOZI s spremstvom za otroke 

INFORMACIJE na tel.: 22-306 ali 21-558 

Dost 'mamo, odhajamo 
Verjetno vam v tem besedilu ne bom povedal prav veliko novega, spoštovani 

bralci in naročniki, nekaj pa morda le... Naš glas gledate zadnjič v obliki, v kakršni 
je sedaj pred vami. Naša ekipa se poslavlja. Pravzaprav se je prvič poslovila že 
februarja letos, ko smo ugotovili, da nihče izmed tistih, ki smo jim dokaj natančno 
razložili, v kakšnem položaju je časopis in kaj potrebuje ter kakšne so možnosti za 
njegovo rešitev, nima ali namena ali volje ali pa vsaj poguma, da bi mu pomagal. 
To niso bili samo posavski župani, čeprav sem osebno videl eno izmed možnih 
rešitev ravno v ponovno ustanavljajočem se Svetu posavskih občin. Problem in 
možne posledice sem takrat razložil vsem, ki v Posavju kaj pomenijo ali naj bi vsaj 
pomenili. Nič se ni zgodilo, oziroma zgodil se je samo veliki intervju z vsemi tremi 
župani, ki so povedali: "Sicer bi bilo Našega glasa škoda, ampak mi ne vidimo 
načina, kako mu lahko pomagamo." V Našem glasu smo si rekli: "Potem pa nič" in 
smo se lotili iskanja novih služb. Sedaj imamo mi nove zaposlitve, Naš glas pa 
nima več posadke. Junijske štiri številke smo še naredili honorarno, zaradi 
obveznosti do bralcev in pika. Delali smo (že nekaj časa) "na mus" in brez volje, 
ampak v takšnih okoliščinah drugega ni moč pričakovati. 

Rad bi razjasnil še nekaj: ni nam žali To natanko pomeni, da smo si oddahnili. 
Pomanjkanje denarja je bilo samo eden izmed vzrokov za to, da bo Naš glas prenehal 
izhajati. V vsej svoji preko devetnajst let trajajoči delovni dobi sem namreč razvijal 
"projekt Naš glas", šel sem skozi različne razvojne stopnje, imel sem različne 
sodelavce, a denarja za nas ni bilo skoraj nikoli. Vse, kar je bilo v naši pisarni, je 
bilo nafehtano, zmaknjeno, izsiljeno, zamenjano... Da, tudi prvi telefonski priključek 
som si oriboril z zvijačo. Drugače sploh nismo mogli do opreme in skoraj nobona 
stvar ni k nam prišla po normalni poti, zato ker bi bilo normalnemu človeku jasno, 
da jo potrebujemo in da jo je treba tudi za nas nabaviti - od stolov do računalnikov. 
Jasno je, da to pomeni, da smo lahko dobili predvsem tisto, česar nihče drug ni 
potreboval ali hotel. V skladu s tem seveda nikoli tudi ni bilo pravega denarja. 
Garali smo petsto na uro, vse vikende in praznike, podnevi in ponoči smo tekali po 
terenu ali zdeli za pisalnimi stroji in kasneje za računalniškimi ekrani, domov pa 
nosili bedne plače, sploh v primerjavi z nekaterimi kolegi, ki so... 

To ni tarnanje! Hočem povedati predvsem, da smo bili od nekdaj navajeni 
pomanjkanja denarja in (dobesedno) samožrtvovanja, da smo bili veliki borci za 
svojo stvar in da je šlo tokrat samo predaleč. Zato smo se preprosto naveličali 
vsega. Če sem natančnejši: nam, ki smo v njem delali, sploh ni žal, da se za nas 
projekt Naš glas zaključuje. Ponudili smo ga kot dobro zamisel, češ ko bodo videli, 
kaj se da narediti, nas bodo podprli. Nič niso videli in niso nas podprli. Zlasti v 
krški občini so, namesto da bi pograbili sijajno možnost, v nas videli samo strošek. 
Pri občinskem proračunu, ki je vključeval tudi sredstva od Sklada stavbnih zemljišči 
Če bi bili modri, bi sklenili z Našim glasom pameten finančni in še kakšen dogovor 
in sosednjima občinama bi učinkovito zamašili usta, češ saj dajemo denar od 
nuklearke tudi za vaše potrebe. Ta večni tarnajoči: "Ven iz krškega proračuna!" 
nas je tudi pripeljal na cesto in kasneje v IR inženiring. Njegov direktor Jože Kos 
sicer ni idealen človek, ampak natanko je vedel, kaj pomeni imeti časopis in naredil 
je vse, da ga je imel. Potem je bil seveda kriv, čeprav nam je samo ponudil pomoč, 
za katero smo ga zaprosili. Kriv je bil seveda tudi zato, ker ni bil prave politične 
barve in ker očitno ni spreten politik. In ker je delal v preveč kratkovidnem in 
ozkogledem okolju. A to ostaja še naprej njegov problem. Naš glas je kljub vsemu 
dosegel svoj namen, uveljavil se je, postal je pojem Posavja, nepogrešljiv 
spremljevalec vsega dogajanja. Vsakdo je hotel biti notri, vabila so prihajala, 
telefaks ni nehal bruhati informacij, telefoni so nenehno brneli... Naš glas se je v 
resnici utrdil in to si lahko štejemo v čast vsi, ki smo delali v njem. 

Videli smo dobre in slabe čase občine Krško, od blizu smo opazovali, kako jo je 
skupina povzpetnežev vrgla na kolena in potem sama ostala brez pričakovanih 
nagrad, v zadnjih letih smo opazovali, kako se gredo Posavci (ob oslabljenem 
Krškem) nekakšen catch as catch can v blatu kar med seboj, namesto da bi se 
skupno spoprijeli z Ljubljano. Izvedeli smo seveda še veliko več, kot je zapisanega, 
saj ljudje neverjetno radi hodijo tožarit in opravljat, a če bi vse to objavili, bi bili 
na koncu krivi mi, po načelu: "Ubijte prinašalca slabih novic!" Na koncu nam je 
zmanjkalo nekaj malega denarja. Dobesedno nekaj malega, glede na posavske 
razmere in glede na to, kar smo bili sposobni zaslužiti s prodajo. Ponovno so prvi 
nastradali honorarni sodelavci, ljudje, ki so enakovredno nosili breme Našega 
glasa, nato smo na vrsto prišli še mi in nato je prišel na vrsto Naš glas. Želimo vso 
srečo tistemu, ki se bo še kdaj lotil podobnega projekta. Taka reč terja toliko 
energije in znanja, da si bo, kdorkoli že bo, uspeh krvavo zaslužil in mu ga privoščim 
od srca. Privoščim mu tudi take sodelavce, kot jih je imel Naš glas, ker brez njih ne 
bo mogel. Pri svojem delu smo srečali nekaj resnično obupnih ljudi, sklenili pa 
smo tudi veliko znanstev z dobrimi podjetji, s sijajnimi poslovnimi partnerji, z 
ljudmi na mestu, s katerimi smo v letih uspešnega sodelovanja sklenili iskreno 
prijateljstvo. Vsem skupaj resnično hvala za sodelovanje in pomoč. (Ivan Kastelic, 
urednik) 



DRUGA STRAN NAŠ GLAS, 23 • 27. JUNIJ 1997 

POSTNA TORBA 
Spoštovani! 

Kakor ugotavljam, je glasilo Naš glas pričelo izhajati v zoženem obsegu, 
zato sklepamo, da tudi tokrat niste mogli objaviti naših Informacij št. 021, ki 
smo vam jih poslali za objavo dne 6.6.97. 

Zahvaljujemo se vam za dosedanje sodelovanje ter vam želimo še veliko 
let uspešnega delovanja. 

Lep pozdravi 
Valentin Dvojmoč 

Direktor GZS OZ Posavje 

Spoštovani 
gospod Dvojmoč! 

Januarja '97 sem bil pri vas in pri vseh županih in še pri celi vrsti ljudi na 
razgovorih, v katerih sem (tudi) vam natanko pojasnil, kaj se dogaja v Našem 
glasu in vas opozoril kot funkcionarja, ki je v regiji Posavje na zelo visokem 
ter odgovornem mestu, na možne negativne posledice takega dogajanja. 
Zaradi tega smatram vaše pismo in zlasti dodano željo za dolgoletno uspešno 
delovanje Našega glasa kot skrajni cinizem. 

Razumem namreč, da vam je hudo, ker enkrat niste mogli dodati k svojim 
poročilom "komuniciranje z javnostjo v lokalnem tisku", ali kako vi že v svojih 
poročilih nadrejenim opredeljujete svoje (nekajletno brezplačno) objavljanje 
teh informacij v Našem glasu. Zato se vam opravičujem, ker smo tokrat morali 
izpustiti vašo "Informacijo št. 021". čeprav smo dobro vedeli, da vi gospod 
Dvojmoč že prej niste pokazali razumevanja za take naše odločitve in da vas 
ni zanimalo, zakaj smo jih morali sprejemati. Ne morem si pa dopovedati, da 
niste dojeli, kaj sem vam v tistem januarskem razgovoru povedal in da iz 
tega niste mogli razumeti, zakaj je iz Našega glasa izpadla vaša "Informacija 
št. 021, poslana 6.6.97". To bi namreč lahko pomenilo, da vam bo nekega 
dne crknila cela regija in vi tega ne bi opazili. Zaradi tega, ker sem prepričan, 
da se to ne bo zgodilo, sem prepričan, da gre v vašem pisanju za nepotrebni 
cinizem, gospod Dvojmoč. Za brcanje mrtvega v trebuh. 

Lep pozdrav tudi od naši 
Ivan Kastellc, urednik 

Zaključek sanacije Nove KBM 

Banka Celje 
• v Znižane obrestne mere za 

posojila za prebivalstvo 
Banka Celje je 16. junija letos znižala obrestne mere za nekatera 

posojila za prebivalstvo, In sicer obrestno mero za posojila za nakup 
vseh vrst blaga In plačilo storitev, za gotovinska posojila In za posojila, 
ki so namenjena Imetnikom študentskega tekočega računa. Obrestna 
mera je nižja od 1 do 3 odstotne točke. 

Posojilo za nakup vseh vrst blaga in plačilo storitev je mogoče najeti že 
po obrestni meri T+7 %. Doba odplačila v tem primeru je 3 do 6 mesecev. Za 
enako posojilo z dobo odplačila nad 6 mesecev do 1 leta je obrestna mera 
T+8%. 

Za 2 odstotni točki se je znižala obrestna mera za nenamenska posojila. 
Odslej bo obrestna mera za gotovinska posojila z dobo odplačila od 3 do 6 
mesecev T+8 % in z dobo odplačila od 6 do 12 mesecev T + 9 % 

Istočasno je banka znižala obrestno mero za posojila, ki jih najemajo 
študentje, ki imajo svoj tekoči račun. Obrestna mera je T+7 %, doba odplačila 
pa je od 3 mesece do 1 leta. 

Banka Celje omogoča svojo ponudbo posojil tudi nekomitentom. Obrestna 
mera za nekomitente se zviša za eno in pol odstotno točko. Če le-ti vplačajo 
namenski depozit v višini 15 odstotkov od odobrenega posojila, je obrestna 
mera enaka kot za komitente. 

Banka Celje znižuje tudi stroške obdelave zahtevka kratkoročna za 
namenska posojila. Po novem bo najnižji znesek znašal 4.500,00 SIT. 
Spremeni se tudi najnižji znesek mesečne anuitete posojila za nakup blaga 
in plačilo storitev, ki znaša odslej 100 DEM. 

Trgovsko poslovni center 
Slovenska vas 
Objekti so končno naprodaj 

Brežice, 20. junija - Triindvajset najemnikov poslovnih prostorov v 
Slovenski vasi bo lahko najete objekte končno tudi odkupilo. Do 
ustreznega dogovora med najemniki In Ministrstvom za obrambo RS je 
prišlo v petek, ko sta obe strani dogovor tudi podpisali. Po Izjavah 
nekaterih podjetnikov, ki bodo pred nakupom stavb In zemljišča morali 
poravnati še zaostale obveznosti do najemnin, se bodo s tem korakom 
občutno povečale možnosti za širitve dejavnosti, najbolj optimistični 
pa načrtujejo, da bi tako že prej kot v enem letu v prostorih nekdanjega 
vojaškega remontnega zavoda zaposlili sto ljudi. 

Župan Jože Avšič je državnega sekretarja v ministrstvu za obrambo, Borisa 
Žnidariča spomnil na še nekaj nerešenih zadev v odnosu med MORS in 
občino. Pri tem je imel v mislih možnosti razvijanja civilnega in športnega 
letalstva na cerkljanskem letališču, ureditev nekdanjega vojaškega naselja 
pred vhodom v poslovni kompleks v Slovenski vasi, nekdanjo stavbo TO ob 
brežiški policijski postaji ter famozna prazna vojaška stanovanja v Brežicah, 
za katera pa nihče natanko ne ve, koliko jih sploh je. Odgovor državnega 
sekretarja je bil, da se bodo vse odprte zadeve razvijale in reševale usklajeno 
in postopoma. (ES) 

Potem, ko je Nova KBM že leto in pol izpolnjevala vse zakonsko predpisane pogoje, je Banka Slovenije tudi 
formalno zaključila njeno sanacijo. 

Maribor, 9. junija - Po letu In pol, 
ko je Nova KBM Izpolnjevala vse 
zakonsko predpisane pogoje za 
poslovanje, je svet Banke 
Slovenije s četrtkovim sklepom 
tudi formalno zaključil njeno 
sanacijo. V preteklih skoraj petih 
letih je Nova KBM v okviru najprej 
predsanacljskega, kasneje pa 
sanacijskega programa, 
stabilizirala In razširila obseg 
svojega poslovanja, nekajkrat 
znižala obrestne mere, 
racionalizirala poslovanje, uvedla 
sistem nadzora kakovosti v skladu 
z ISO standardi, ponudila vrsto 
novih storitev ter razširila mrežo 
enot na 63 agencij In ekspozitur, 
obenem pa so utrdili In razširili 
tudi poslovanje s svetom. 

"Nova KBM je že decembra 1995 
pripravila prvo poročilo o poteku 
sanacije, iz katerega je bilo razvidno, 
da izpolnjuje vse zakonsko 
predpisane kriterije za poslovanje," 
pravi mag. Andrej Hazabent, 
predsednik uprave Nove KBM d.d.," 
med drugim višino predpisane 
devizne rezerve, zakonsko določen 
devizni minimum ter merila, ki jih je 
predpisala Banka Slovenie za 
zavarovanje obveznosti do upnikov 
bank. 

Nova KBM je bilančno vsoto 
povečala s 34 milijard tolarjev ob 
začetku sanacije na 197,2 milijarde 
tolarjev ob koncu leta 1996. 
Jamstveni kapital, ki je bil pred 
uvedbo sanacije negativen (za 
13,576 milijard tolarjev), je v času 
sanacije narasel na 1,764 milijard, v 

Potek sanacije 
Težave banke zaradi nelikvidnosti, nesolventnostl In 

naraščajočega deleža nedonosnlh naložb v Novi KBM so Izvirale 
že Iz sredine osemdesetih let. Leta 1988 so sprejeli ukrepe za 
zmanjšanje zadolženosti, ki so v naslednjih letih omilili položaj, 
tako da se je zadolženost občutno znižala. Do tedaj pa je pešajoče 
gospodarstvo Podravja začelo povzročati vse večjo nedonosnost 
kreditnega portfelja. Ločitev Slovenije ob koncu leta 1991 sta 
vplivali na poslabšanje likvidnosti in vse večjo Izgubo v 
poslovanju. Vodstvo banke je zato predlagalo Banki Slovenije 
uvedbo predsanacljsklh postopkov. 26. maja 1992 je guverner 
Banke Slovenije Izdal odločbo, s katero so bili za tedanjo LB-
Kredltno banko Maribor uvedeni predsanacijskl postopki. 
Zaključili so se s 1. aprilom 1993, ko je stopila v veljavo Odločba 
guvernerja Banke Slovenije o uvedbi sanacijskega postopka. 
Istega dne je bilo zamenjano za obveznice 9,6 milijarde tolarjev 
terjatev do komitentov, 8,2 milijarde terjatev po deponiranih 
deviznih sredstvih občanov In rezervirano za 10,4 milijarde 
obveznic za prenesene potencialne obveznosti. 

lanskem letu pa 1,951 mil i jard. 
Donos na kapital (ROE) je okoli 14 
odstotkov, donos na aktivo (ROA) pa 
v povprečju več kot 1,2-odstoten. 
Delež poslovnih stroškov je iz 4,6 
upadel na 3 odstotke bilančne vsote. 
Samo v letu 1996 je Nova KBM 
tolarska sredstva nominalno 
povečala za 15, devizna pa za 20,5 
odstotkov. 

Nova KBM je ves čas sanacije 
aktivno servisirala gospodarstvo, 
med drugim tudi številna podjetja, ki 
so zašla v težave. Naložbe v 
gospodarstvo so vsa "sanacijska" 
leta nenehno naraščale. Ob pričetku 
sanacije je bil znesek skupnih naložb 
komitentom 13,918 milijard tolarjev, 

medtem ko je konec lanskega leta 
znašal 59,355 milijard. Tolarske 
naložbe v gospodarstvo so se samo 
lani povečale za 42,5 odstotkov, 
obseg kreditov občanom pa za 15 
odstotkov. Vsi pokazatelji poslovanja 
Nove KBM so nad povprečjem 
celotnega bančnega sistema v 
Sloveniji. 

"Našo konkurenčnost bomo tudi v 
prihodnje gradi l i predvsem na 
kakovosti naših storitev," razlaga 
Andrej Hazabent. "Pri tem se držimo 
načela kar največje samostojnosti 
poslovanja naših podružnic, ki jim iz 
Maribora nudimo poslovno podporo. 
Tako lahko vse podružnice ponujajo 
celoten splet naših bančnih storitev, 

ki jih na osnovi temeljitega pozna
vanja lokalnega trga prilagajajo 
potrebam posameznikov in podjetij. 
Del poslovne filozofije naše banke je 
zagotoviti komitentom kakovostno 
poslovanje, tako z uvajanjem novih 
storitev, najsodobnejše tehnologije, 
kakor tudi s finančnim svetovanjem." 

Po lanski pridobitvi prvega 
slovenskega certifikata za sistem 
kakovosti ISO 9001 za področje 
poslovanja s prebivalstvom bodo v 
Novi KBM skušali še letos pridobiti 
enak certifikat tudi za področje 
poslovanja z gospodarstvom. 
Ponudbo za podjetja so v tem času 
med drugim popestri l i tudi z 
depozitnimi pogodbami po okvirni 
pogodbi, depozitno-poslovnim 
računom, odkupi terjatev v tujini in 
forfai tnimi posli . Da bi svojim 
komitentom lahko ponudil i kar 
najširši splet finančnih storitev, je 
banka v letih sanacije ustanovila 
vrsto specializiranih hčerinskih 
podjet i j , najpreja na področju 
dejavnosti prometa z nepremi
čninami, borznega poslovanja in 
lizinga. Sedaj v okviru "bančne 
družine" deluje šest hčerinskih 
podjetij: KBM Fineko, Trgofin, DZU 
KMB Infond, KBM Leasing, Mari
borska borzno-posredniška hiša in 
Fininvest. 

Nova KBM je leta 1994 ustanovila 
enoto v Ljubljani, naslednje leto je 
del banke tudi bivša Komercialna 
banka Nova Gorica, lani pa je svojo 
mrežo razširila tudi na Posavje. Že 
julija letos pa bodo otvorili podruž
nico tudi v Dravogradu. 

Iz dogajanja na trgu dela v obdobju januar - april '97 

Brezposelnost upada iz meseca v mesec 
S posredovanjem zavoda seje v zaposlitev vključilo 948 brezposelnih oziroma 160 več (petina) kot v enakem lanskem 
obdobju - Med brezposelimi največ nekvalificiranih in priučenenih - Višja ko je izobrazba, nižja je doba čakanja. 

Po podatkih Republiškega zavoda za zaposlovanje, Območne enote 
Sevnica je bilo konec aprila v regiji registrirano 4.864 brezposelnih oseb 
ali 365 manj kot decembra lani, kar pomeni, da gre za 7-odstoten upad 
brezposlenosti; v Krškem je število nižje za 140, v Sevnici za 65 in v 
Brežicah za 160 oseb. Brezposelnost upada iz meseca v mesec - celo 
bolj intenzivno kot v enakem lanskem obdobju, ko so beležili zmanjšanje 
brezposelnih od decembra 1995 do vključno aprila 1996 za 195 oseb. V 
primerjavi s Slovenijo in glede na december je v regiji viden močnejši 
upad brezposelnih oseb (v RS je upad 5,5 odstotkov), upoštevajoč 
aprilska stanja v obeh letih pa je brezposelnost v slovenskem merilu 
višja za 3,2 odstotka in v regiji za 3,6 odstotka. 

Letos je bilo na zavodu na novo prijavljenih 971 brezposelnih oseb oziroma 
106 ali 11 odstotkov manj kot v enakem obdobju lani. Med temi je bilo 
evidentiranih 148 iskalcev prve zaposlitve in 232 oseb, ki jim je delovno 
razmerje prenehalo zaradi trajnega prenehanja potreb po delu oziroma zaradi 
stečaja. Ti sodijo med brezposelne - iskalce ponovne zaposlitve, ki jih je bilo 
letos 823. Sevniška območna enota beleži letos med novo prijavljenimi iskalci 
ponovne zaposlitve tudi večji delež tistih, ki so izgubili delo spričo ekonomskih 
težav, v katerih so se znašli njihovi delodajalci oziroma samostojni podjetniki, 
glede na leto 1996. 

S posredovanjem zavoda seje v zaposlitev vključilo 948brezposelnih 
oziroma 160 več (petina) kot v enakem lanskem obdobju; gre za 175 
vključitev vi. zaposlitev. Med vključenimi v zaposlitev jih je 29 odstotkov 

mete A**. 
Enkratna priložnost za vse, 

ki jih zanimajo triki čarodejev. 
Čarobni kovček je primeren za otroke in starejše, 

Ul. 3. julija 14, Senovo 
Tel.: 0608/71-520 

razveseliti prijatelje, gledalce, poslovne partnerje, 
sošolce, itd. 

s 100 (različnimi triki) in 50 (različnimi triki), 
z rekviziti in seveda navodili, 

po katerih se lahko vsak trik tudi naučimo. 
Poleg kovčka vam nudimo tudi 

vse vrste igralnih kart. ^M 
Pokličite nas! 

IGRALNE KARTE: 
Črni Peter, tarok, 

šnopc karte, clasic karte, 
avtomobili, cigajner, 

ženske, remi-dvojne, tarot. 

brez strokovne Izobrazbe, 41 odstotkov predstavljajo osebe s poklicno 
šolo In 30 odstotkov brezposlenlh z višjimi stopnjami. Glede na značaj 
potreb so tudi zaposlitve brezposlenlh v glavnem začasnega pomena, 
saj se je kar 86 odstotkov vseh vključenih zaposlilo za določen čas. 

Kvalifikacijska struktura brezposelnih je slabša od decembrske, kot tudi 
od tiste iz lanskoletnega aprila, kar pomeni, da se ob zniževanju 
brezposelnosti v evidencah kopičijo nekvalificirani in priučeni. Ti predstavljajo 
že 47,9 odstotka celotne regijske brezposelnosti, sicer pa je v Brežicah 
najugodnejša, v Krškem in Sevnici pa precej slabša. Delež teh je v porastu 
kljub temu, da je med odlitlmi iz evidenc (letos že 320 oseb) velik delež 
nekvalificiranih in priučenih. Hkrati pa je dokaj neugodna tudi struktura na 
novo prijavljenih, zato tudi prihaja do kopičenja te kategorije brezposelnih. 
V primerjavi s povprečnimi slovenskimi podatki je v regiji višji odstotek 
brezposelnih s 3-letno šolo ter nižji z višjimi stopnjami izobrazbe, približno 
enaka pa sta deleža nekvalificiranih in priučenih. 

Iz teh razlogov na zavodu tudi ugotavljajo, da je čakalna doba za zaposlitev 
v veliki meri pogojena s stopnjo strokovne izobrazbe, ki jo brezposelne osebe 
posedujejo. Med njima je obratno sormazmerna odvisnost - in sicer višja ko 
je izobrazba, nižja je doba čakanja. Konec aprila si v regiji registrirane 
brezposelne osebe v povprečju iščejo zaposlitev že 2 leti in mesec dni, in 
sicer delavci brez temeljne poklicne usposobljenosti 6 mesecev dlje, osebe 
s 3-letno srednjo šolo leto in 9 mesecev, s 4-letno leto in 6 mesecev, 
brezposelni z višjo šolo leto in 7 mesecev in približno toliko tudi visoko 
usposobljeni kader. (GAIex) 

Kmečka zadruga 
obtožuje 

Brežice, 18. junija - Vodstvo Kmečke zadruge Brežice je na konferenci 
za novinarje predstavilo svoje poglede na vzroke, ki so privedli nekoč 
najuglednejše brežiško podjetje Agrarla do stečaja. Po njihovem je glavni 
krivec za propad Agrarie njen nekdanji glavni direktor Ivan Vučajnk, 
kateremu očitajo slabo vodenje In upravljanje, ki naj bi podjetje načrtno 
privedlo v stečaj. 

Veliko očitkov so navzoči predstavniki Kmečke zadruge izrekli tudi na račun 
sedanjega stečajnega upravitelja Slobodana Ninkoviča, ki po njihovem 
Zadrugi ni naklonjen in ne želi upoštevati njihovih argumentov, na osnovi 
katerih bi z večjim delom Agrarie sedaj upravljala Kmečka zadruga. Zanimivo 
je, da Zadruga kot eden največjih Agrarijinih upnikov še nima svojega 
predstavnika v upniškem odboru, kar naj bi tudi kazalo na to, da jih hoče 
nekdo odriniti. Poseben problem po njihovem mnenju predstavlja obrat 
klavnice. Če ta v prihodnje ne bo več delovala v sedanjem obsegu, so kmetje, 
katerih položaj bi bil v tem primeru močno ogrožen, pripravljeni tudi na izvedbo 
cestne zapore in zasedbe mestnega središča s traktorji. (ES) 
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Posavski plesni klub LUKEC se zahvaljuje 
V soboto, 14. juni ja 1997, je 

Posavski plesni klub LUKEC 
organiziral in izvedel Državno 
prvenstvo v kombinaciji desetih 
plesov za mlajše pionirje, pionirje, 
mlajše mladince, mladince, starejše 
mladince in člane. 

Po splošni oceni strokovnjakov na 
plesnem področju in glede na odziv 
obiskovalcev je prvenstvo potekalo 
na visokem nivoju, saj napak in 
spodrsljajev ni bilo. Temu se lahko 
zahvalimo zaradi vseh, ki že vrsto let 
delajo v klubu in s tem pomagajo, da 
so takšna tekmovanja organizirana 
na profesionalnem nivoju. O tem 
pričajo komentarji ljudi, ki so že vrsto 
let v plesu in na televiziji. 

Ob tej priložnosti bi se rad zahvalil 
vsem, ki so na kakršenkoli način 
pripomogli, da je to tekmovanje 
uspelo in nas ponovno prepričalo, da 
smo sposobni pripraviti tudi največja 
tekmovanja. 

še posebej bi se zahvalil Iztoku 
Švabu za izvirno in enkratno scensko 
dekoracijo dvorane, Big Bandu 

Krško, ki je pod vodstvom mladega 
in zagnanega Aleša Suše prepričal 
še tisto malo ljudi, ki so dvomili, da 
bodo vrli mladi glasbeniki zmogli 
takšno odgovornost. Vsi, prav vsi, so 
pohvali l i igranje te skupine v 
finalnem delu prvenstva. Tudi sam 
sem mnenja, da je Big Band zelo 
popestri l prvenstvo, tako za 
tekmovalce kot za obiskovalce. 

Še posebej bi se zahvalil članom 
UO kluba, ki so ponovno izkazali vso 
svojo pripadnost klubu in s svojim 
prispevkom pred in na samem 
prvenstvu pripomogli k uspešnosti 
izvedbe prvenstva: Sabini Zakšek, 
Anici Antolič, Romani Korber, Vereni 
Lavrenčič, Janiju Bromšetu, Zorki 
Vodlan in Katarini Drenik. 

Zahvaljujem se Klavdiji Kerin in 
Vesni Vučajnk za uspešni točki, ki sta 
poživili celotno prvenstvo. 

Skoraj na koncu pa se zahvalju
jem članom organizacijskega odbora 
prvenstva, ki so s svojim delom in 
znanjem prispevali svoj del k tako 
uspešni organizacij i prvenstva: 

predsedniku Damjanu Lahu, 
podpredsedniku Janku Hrovatu in 
članom Milošu Kukovičiču, Vidi Ban, 
Silvestru Mavsarju, Alešu Suši, Aniti 
Tkalec, Iztoku Pircu, Iztoku Švabu in 
Andreju Romihu. 

Velika zahvala, tako osebna kot s 
strani vseh članov kluba, gre županu 
občine Krško, g. Danilu Siter, in 
občini Krško kot glavnemu pokro
vitelju prvenstva z željo, da bi še 
naprej imeli razumevanje za našo 
dejavnost in klub, ki ima že dolgolet
no in uspešno tradicijo tako na 
tekmovalnem kot tudi na organi
zacijskem področju. 

čisto na koncu pa zahvala vsem 
donatorjem brez katerih prvenstva ne 
bi bilo mogoče izpeljati. Najprej 
Grafotrg in g. Bojan Lavrenčič, ki 
nam je priskočil na pomoč v najbolj 
kritičnih trenutkih, Secom Krško, 
NEK Krško, Picerija Račko Krško, 
Savaprojekt Krško, Avtoprevozništvo 
in gradbena mehanizacija Požun 
Senovo, B&M Unetič Krško, Couture 
body movement d.o.o. Ljubljana, 

Kana Žalec, Veco Kostanjevica, 
Pacifik Krško, Masen d.o.o. Senovo, 
Optika Rime Krško - Brežice, Baby 
center Krško, AMD Krško, Opus 
Krško, Dlan design Krško, Krovstvo 
Abram, Avtoprevozništvo Ferme 
d.o.o. Brežice, Okrepčevalnica 
Lončar Krško, AJB d.o.o. Brežice, 
Tehnochem d.o.o. Brežice, Radio 
Krka Novo mesto, Radio Brežice, 
Lesokov Brežice, SE-KU Celje, 
Prodajno servisni ceter Škoflek 
Dobova, Gostilna in prenočišča LES 
Brežice, Priprava hrane Majda 
Abram Senovo, Piškurč Peter Lju
bljana, Cvetličarna Orhideja Krško, 
Avtohiša Mihalič Grosuplje, Agencija 
za varnost Krško, Pego d.o.o. Celje, 
STG Rudar Senovo, Ford Paič Krška 
vas, Vulkanizerstvo Lukež Brežice, 
Tehnična trgovina ENA A Krško, 
Steklarstvo Vučajnk, Frizerski salon 
Pire Anica Smednik, Cekin s. p. Darja 
Pajtler Krško, Frizerski salon 
Katarina Krško, Steklarstvo Resnik 
in Agrarija cvetje Brežice. 

Dušan Vodlan, organizator 

Petindvajset let petja in 
prijateljstva 

Stražlšče, 7. Junija - V soboto je 
bilo v Stražišču pri Kranju jubilejno, 
25. srečanje pobratenih pevskih 
zborov. Štiriperesno deteljico, kot se 
simbolično imenujejo, sestavljata 
dva zbora iz domovine - Mešani 
pevski zbor KUD Brežice in Mešani 
pevski zbor Svoboda iz Stražišča pri 
Kranju in dva pevska zbora 
zamejskih Slovencev: Moški zbor 
Vasilij Mirk iz Prosek-Kontovela v 
Italiji in Mešani pevski zbor Zarja iz 
Železne Kaple v Avstriji. Snidenje 
zborov je bilo pravi pevski praznik, 
predvsem pa doživeto srečanje, ki 
daje vsakemu pevcu zavest, da ima 
na vseh štirih koncih prave prijatelje. 
V brošuri, ki so jo ob tej priložnosti 
izdali, je eden od pevcev 
zapisal:"Stiski rok ob vsakoletnih 

srečanjih niso ne vljudnostni in ne 
protokolarni, ampak so stiski rok 
prijateljev, ki že petindvajset let 
gojijo prijateljstvo in širijo duha 
narodove kulture." 

Srečanje je imelo tudi svoje 
jubilante. Iz brežiškega zbora so 
plakete Krajevne skupnosti Stražišče 
za udeležbo na vseh 25 srečanjih 
prejeli: Branko Avguštin, Karel 
Cerjak, Viktor Deržič, Drago Savnik 
in Janez Avšič. Pri tem pa velja 
omeniti Še eno zanimivost. Pri 
zamejskem pevskem zboru iz 
Železne Kaple imajo dva rekorderja 
posebne vrste. Pri zboru namreč 
pojeta že 62 leti 

Zbore so tudi tokrat spremljali 
predstavniki občin. Brežiško sta 
predstavljala podžupan Tone Zorko 

Brežiški jubilanti 

in tajnica ZKO Božena Zorko, 
slavnostni govornik pa je bil prof. dr. 
Peter Vencelj. Naslednje srečanje bo 

po dogovoru predsednikov in 
zborovodij prvo soboto v mesecu 
juniju prihodnje leto v Brežicah. (ES) 

"OKO za SONČEK" 
Avkcija likovnih del v humanitarne namene 

Društvo likovnikov OKO, član Zveze kulturnih organizacij Krško, se je že 
večkrat predstavilo javnosti s skupnimi likovnimi razstavami, prav tako pa 
tudi s samostojnimi razstavami svojih članov. 

Sedaj želimo izpeljati nekoliko drugačno akcijo - avkcijo likovnih del naših 
članov in priznanih likovnikov našega kraja. Odločili smo se, da bo vsak 
član podaril eno ali več svojih del, ki jih bomo na organizirani avkciji prodali 
in tako pridobljena sredstva namenili otrokom, obolelim za cele bral no paralizo, 
združenim v društvu SONČEK Posavje. Avkcija bo predvidoma v mesecu 
oktobru 1997 na Gradu Mokrice. (B.M.-R.) 

Informativni listi z 
napotki za stranke 

V Upravni enoti Krško so v okviru prizadevanj za 
prijazno, racionalno in učinkovito delovanje upravne 

enote pripravili poleg predstavitvenih strani na 
internetu še informativne liste z napotki za stranke. 

B R E Z P L A Č N A D O S T A V A 

UGODNE 
NIZKE 
CENE 

POHIŠTVA 

DEL. ČAS: 
7 -19 URE 
SOBOTA: 
8-13 URE 

N A D O M 

MERVIN Salon pohištva 
M E R V I N d.o.o.. Mostcc 6. 8257 Dobova. tel.: (1608/61-058 

Informativni listi so 
pripravljeni posebej za vsak 
upravni postopek po pristojnih 
oddelkih upravne enote. 
Podajajo praktične in koristne 
informacije o tem, kdo, kako in 
kje lahko vloži vlogo, katere 

dokumente je potrebno priložiti, 
kolikšna je upravna enota ter 
katere so pravne podlage pri 
odločanju v postopku 
uresničevanja pravic. 

Informativni listi so na voljo v 
sprejemni pisarni upravne 

enote, kjer si jih lahko stranke 
poiščejo same in tako po 
najbljižji poti pridejo do vseh 
potrebnih informacij za 
uveljavljanje pravic in 
obveznosti po posameznih 
upravnih področjih. 

V krški upravni enoti upajo in 
želijo, da bodo informativni listi 
tako kot predstavitvene strani na 
internetu sprejeti kot dobrodošel 
vir informacij ter da bodo 
pripomogli k približevanju 
državne uprave občanom v 
obojestransko in čim večje 
zadovoljstvo. 

cr 
MM d.o.o. 

INZEMIHG-mOMA 
Finžgarjeva 1, 8250 Brežice 
Tel.: 0608/61-746, Fax: 62-780 

Projekt 
Palček 

bralček v 
brežiškem 

vrtcu Mavrica 
Vzgojiteljici dveh skupin Zajčkov 

in Ostržkov sva na začetku šolskega 
leta zastavili projekt v okviru knjižne 
vzgoje. V projekt so bili vključeni 
otroci, njihovi starši, knjižničar 
občinske matične knjižnice in 
vzgojiteljici. Enkrat mesečno so 
otroci skupaj s starši obiskali 
knjižnico, poslušali pravljice in imeli 
priložnost, da so si ob tej priložnosti 
izposodili knjige. Otroci so v vrtec 
radi prinašali knjige in pripovedovali 
pravljice. Na Palčkov stol pa je sedla 
tudi Lovrova mamica. V juniju je 
gospod Drago Pirman, višj i 
knjižničar, ki je ves čas zavzeto 
sodeloval v projektu, pridnim mladim 
bralcem na svečani zaključni 
prireditvi podelil diplome in nalepke 
Palček bralček. (Zajčki In Ostržkl 
Iz vrtca Mavrica) 

Območna gospodarska zbornica Posavja 

Priznanji Pohištvu in 
Ivanu Molanu 

Brežice, 17. junija - Pretekli torek sta Območna gospodarska zbornica 
In Združenje podjetnikov Posavja v prostorih Petrolovega motela na 
Čatežu pripravila slavnostno sejo, na kateri so se navzoči v uvodu 
dotaknili nekaterih tekočih problemov, ki že dalj časa pestijo posavsko 
gospodarstvo. Skrb zbuja zlasti dejstvo, da Ima na tem območju kar 219 
gospodarskih družb blokirane žiro račune, s tem pa so blokirana tudi 
zajetna finančna sredstva, ki skupaj dosegajo več kot poldrugo milijardo 
tolarjev. 

leti odločilo stopiti pod okri l je 
republiškega Sklada za razvoj, ki se 
je izkazal predvsem kot dober 
pogrebnik, bankam pa je očital, da s 
previsokimi obrestnimi merami 
izvoznikom niso naklonjene. 

V drugem delu seje je predsednik 
Območne zbornice, ing. Stane 
Rozman, podelil priznaji za 
gospodarske dosežke v letu 1996. 
Dobitnika sta Pohištvo Brežice, ki 
letos praznuje 50. obletnico obstoja, 
in se je po težkih trenutkih, ki jih je 
preživljalo po osamosvojitvi 
Slovenije, zadnje čase z izpeljavo 
številnih aktivnosti uspelo rešiti 
najhujšega ter obdržati svoj prostor 
tako na slovenskem kot na tujih 
tržiščih. 

Drugi nagrajenec je zasebni 
podjetnik Ivan Molan, direktor in 
lastnik podjetja Pnevmotrg, ki je z 
izdelavo spojnih elementov za 
pnevmatske naprave na trgu prisoten 
že 28 let, veliko pa vlaga tudi v 
tehnološki razvoj. (ES) 

Ivan Molan 

Po mnenju Emila Vehovarja, 
predsednika združenja posavskih 
podjetnikov, je za tako stanje krivo 
dejstvo, da se je veliko podjetij pred 

Predsednik OZ Stane Rozman Izroča priznanje direktorju Pohištva 
Izidorju Slatnerju 

Z izredne seje brežiškega občinskega sveta 

Kam z brežiško mladino 
Brežice, 18. junija - Na sredini izredni seji občinskega sveta so poslanci 

najprej sprejeli odlok o prostorsko ureditvenih pogojih za območje Trgovsko 
poslovenga centra v Slovenski vasi, zatem pa so se dotaknili problematike 
reševanja urejanja bodočega mladinskega centra, v katerem naj bi se odvijale 
različne dejavnosti za kreativno preživetje prostega časa mladine, ki dostikrat 
ne ve, kam s sabo. Center naj bi imel zaposlenega direktorja in informatorja, 
občasno pa bi sodelovali tudi drugi. Pri vprašanju zagotavljanja prostora za 
bodoči mladinski center se je razvila dolgotrajnejša razprava med 
predlagateljem, svetnikom Jožetom Vogrincem, ki se je zavzemal za stavbo 
pri pošti, v kateri so bili nekoč zapori, medtem ko je občinski tajnik Ferdo 
Pinterič menil, da bi bili za tovrstno dejavnost primernejši in predvsem cenejši 
prazni prostori nekdanjega Doma JLA, ki pa po šestih letih od osamosvojitve 
nima niti imena, kaj šele vsebino. Kdo ve, morda se ga bo prijelo ime "Občinski 
dom". Tako bo vsaj laže komunicirati, kajti na seji so nekateri govorili o 
"domu jugoslovanske ljudske armade", drugi o "domu armije", tretji so mu 
rekli "dom letalcev" in kdo ve, kako ga imenujejo tisti, ki so bili tiho. Pravega 
soglasja med svetniki ni bilo čutiti niti pri obravnavi ponujene vsebine 
bodočega mladinskega centra. Popolnoma jasno je postalo le to (čeprav tega 
ni nihče omenil), da poseben dom potrebujejo le tisti, ki ga nimajo doma. 
Toda to je problem odraslih, ne mladinel O tem problemu pa na tej in na 
prejšnjih sejah brežiškega občinskega sveta ni bilo nobene razprave! 

Na koncu so svetniki sprejeli le vsebinski program dela bodočega centra, 
do odločanja o lokaciji pa bodo počakali na mnenji odborov za družbene 
dejavnosti in za finance. (ES) 

EUROPLIN d.o.o. 
1420 TRBOVLJE • Opekarna 28a 
Tel.: 0601/26-700 • Fax: 0601/26-611 

Razmišljate o uporabi plina za tehnologijo, 
ogrevanje, pripravo tople vode ali kuhanje? 

POKLIČITE NAS! 
Brezplačno vam bomo svetovali, nudimo vam kakovostno 

plinsko opremo, z montažo, zagonom in servisom. 
Izkoristite ugoden kredit, ki ga nudimo za celotno pogodbeno vrednost. 
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ATLETIKA 
AK FIT Brežice podaljšal 

sponzorsko pogodbo z Vinom 
Najboljše In najtrofejnejše brežiško športno društvo, atletski klub FIT 
Brežice, sije z novim podpisom generalne sponzorske pogodbe, za katero 
stoji uspešno domaČe podjetje Vino In njegov direktor Kari Recer, vsaj 

še za eno sezono zagotovilo kolikor toliko normalne pogoje dela, kar je 
za nadaljnji razvoj atletike v tem mestu Izrednega pomena. Na sliki: 
Direktor Vina Kari Recer In predsednik AK FIT Stane Grame med 
podpisovanjem pogodbe. (ES) 

Trije državni naslovi za 
AK FIT Brežice 

Brežice, 22. junija - Atleti FIT-a so 
v nepolnih prvih šestih mesecih 
letošnjega leta postavili kar devetnajst 
državnih rekordov in osvojili - verjeli 
ali ne - ravno toliko naslovov državnih 
prvakov. Vse to in še več so nam 
atletski delavci tega kluba predstavili 
na petkovi novinarski konferenci, ki je 
potekala prostorih restavracije pri 
Blagovnici, njihovi najuspešnejši atleti 
pa so spregovoril i tudi o svojih 
prihodnjih ciljih, ki pa v niti enem 
primeru niso bili nizki. Da fantje in 
dekleta razmišljajo realno so dokazali 
že kar v soboto in nedeljo na članskem 
državnem prvenstvu v Novi Gorici. Z 
novimi naslovi državnih prvakov so se 
v Brežice vrnili Jurij Rovan v skoku 
ob palici ter Simona Kozmus in Vlado 
Kevo v metu kladiva. V tej disciplini je 
17-letna Lidija Novak osvojila drugo mesto in pri tem postavila še nov državni 
rekord za mlajše mladinke. Z bronasto medaljo za vratom se je vrnil domov 
še en "kladivar", Primož Kozmus. Visoko je skočil tudi Ivan Kostevc, ki si je 
s pomočjo palice priskakal bron in le malo je manjkalo, da ne bi prvič v 
življenju preskočil tudi magično mejo petih metrov. Rezultati članskega DP 
v Novi Gorici - člani 1.500 m: 5. Robert Grojzdek (Sevnica) 3:59,18; palica: 1. 
Jurij Rovan 530 (v tretjem poskusu), 3. Ivan Kostevc 480; kladivo: 1. Vlado 
Kevo 59,42, 3. Primož Kozmus (vsi FIT Brežice) 54,44; članice 5.000 m: 4. 
Zvonka Bregar 19:18,05; kladivo: 1. Simona Kozmus 49,36, 2. Lidija Novak 
(obe FIT Brežice) 42,88; mladinke 800 m: 4. Petra Radišek2:12,53,7. Klavdija 
Tomažin 2:24,59; 5.000 m: 1. Jasna Zagrajšek 18:38,18, 2. Janja Košar (vse 
Sevnica) 19:03,82. (ES) 

Dober nastop Mateja 
Mlakarja v Plitvicah 

Plitvlčka jezera, 22. junija - Na tradicionalnem, tokrat že 12. Plitvičkem 
maratonu, ki ga krasi čudovito naravno okolje, sta med približno 500 tekači 
iz enajstih držav nastopila tudi brežiška dolgoprogaša Matej Mlakar In 
NatalIja Vahčič Matej se je podal na klasični 42 km dolg maraton, za katerega 
je porabil tri ure in pet minut, kar mu je prineslo skupno zelo dobro 19. mesto, 
v svoji starostni kategoriji pa je bil peti. Sicer pa je bil to letos po Rimu, 
Radencih in švicarskem Bielu že četrti Mlakarjev veliki maraton, najhitreje 
doslej pa je tekel v Rimu, ko je dosegel zelo dober čas 2:49:48. Njegova 
sopotnica Natalija Vahčič je bila v Plitvicah v teku na 7 km peta. (ES) 

Lidija Novak 

STRELJANJE 
Gorazd Zoric sesti na 

Evropskem pokalu 
Frankfurt, 22. junija - Na Evrop

skem pokalu v streljanju s samostre
lom je pretekli konec tedna v Frankfurtu 
nastopila tudi slovenska reprezen
tanca in presenetljivo osvojila 3. 
mesto. Za izbrano slovensko vrsto je 
streljal tudi mladinec leskovške Kanje 
Gorazd Zorič Na trideset metrov je S 
522 krogi dosegel nov državni rekord, 
ki pa je zadostoval le za 13. mesto, 
mnogo vidnejše mesto pa mu je 
pripadlo na razdalji 10 m, ko je s 854 
krogi v finalu zasedel 6. mesto. Prvi 
dan je nastreljal 375 krogov, kar je 
pomenilo deveti rezultat, mnogo bolje 
pa mu je šlo drugi dan, ko je bil s 386 
krogi celo drugi. Od posavskih strelcev 
se je tekmovanja udeležila tudi članica 
SD Heroj Marok iz Sevnice Tina Grabnar, ki je bila prvi dan na 4. mestu, 
drugi dan pa je povsem odpovedala in končala na repu razpredelnice. (J.A.) 

SPEEDWAY 

SLOVENIJA JE V 
SKUPINI A! 

Za največji uspeh v zgodovini slovenskega speedwaya najbolj 
zaslužna fenomenalni Matej Ferjan in zanesljivi Izak Šantej, svoje pa je 
dodal tudi Gerhard Lekše 

Krško, 21. junija - Slavje štirltisočglave množice se je pod žarometi 
krškega stadiona pričelo že mnogo prej, preden sta Gerhard Lekše In 
Izak Šantej na zmagovalno stopničko na ramenih prinesla najmlajšega 
In tisti sobotni večer najboljšega moža moštva, ki si je prvič v zgodovini 
slovenskega speedwaya priborilo mesto v A skupini svetovnega ekipnega 
prvenstva, Ljubljančana Mateja Ferjana. Čeprav bi krško občinstvo sicer 
raje videlo, da bi bil junak večera nekdo od domačih voznikov, pa so 
drznega Ferjana za izredno dopadljive vožnje znali nagraditi z lepim 
aplavzom. Na koncu so naši kar žareli od navdušenja, organizatorji Iz 
vrst domačega Avto-moto društva pa so bili veseli tudi zato, ker je bil ta 
zares zgodovinski uspeh dosežen ravno na krškem stadionu in z dvema 
krškima voznikoma, pa še v jubilejnem letu, ko se proslavlja štirideset 
let speedwaya v Krškem. 

Kako sta vozila krška tekmovalca: Izak Šantej se je v močni mednarodni 
konkurenci izkazal z zanesljivostjo, hrabrostjo in solidnimi starti. Ocena 
njegovega celotnega nastopa je več kot odlična. V prvi vožnji s pozicije C ni 
mogel ogroziti odličnega Italijana Andrea Maido, ki je startal na notranji progi, 
zato pa je A pozicijo dobro vnovčil že v svojem drugem nastopu, ko je po 
odličnem startu v pravi šolo vožnji pustil daleč za sabo tudi udeleženca 
letošnjega kontinentalnega finala svetovnega prvenstva posameznikov, 
Avstrijca Andreasa Bossnerja. Povsem isto podobo smo videli tudi v 
naslednjem Izakovem nastopu, le da je bil tokrat nemočni opazovalec izpušne 
cevi njegovega motorja še drugi udeleženec evropskega finala, stari znanec 
krškega dirkališča, Andrea Maida. Edini slab trenutek je imel Šantej v 11. 
vožnji, ko mu je na startu dvignilo motor, pri čemer je izgubil nekaj dragocenih 

trenutkov. Kljub temu se je s polnim plinom zapodil za tekmeci, jih v drugem 
krogu tudi ujel, a takoj napravil manjšo napako, zaradi katere je znova zdrsnil 
na tretje mesto. Svojo zanesljivost in tehnično dovršenost je Izak pokazal še 
v sedemnajsti vožnji, ko je zaradi padca Dalla Valleja moral dvakrat na start 
in je obakrat najbolje potegnil. Po seštevku vseh točk je bil Izak Šantej za 
Ferjanom in Maido tretji najuspešnejši voznik večera. 

"Zelo vesel sem, ker smo zmagali, čeprav bi bil zadovoljen že z drugim 
mestom. Občutki so res zelo dobri. Tudi tokrat se je pokazalo, da starti 
odločajo In v tisti vožnji, ko me je na startu dvignilo, potem nisem mogel 
več kaj dosti napraviti. Madžarska? Poizkusili bomo ostati v skupini A," 
je po dirki povedal Šantej. 

Gerhard Lekše je imel v soboto nekaj manj uspeha, kot so pričakovali 
njegovi pristaši, toda slabši motor mu podobnih ekshibicij, kot sta jih 
uprizarjala Ferjan in Šantej enostavno ni dovoljeval. Tako je edino zmago 
dosegel šele v svoji zadnji vožnji, dvakrat pa je mesto odstopil Ferjanu in 
tudi s tem vplival na ugoden končni razplet. 

Gerhard Lekše: "Po tihem sem na ta moštvenl uspeh računal, kajti že 
od 1990. leta sem v ekipi in tako rekoč njen edini stalni tekmovalec. Res 
je, da imam letos grozne probleme z motorjem, ki sva ga s Srečkom za 
današnjo dirko kolikor toliko usposobila, zato sem se dvakrat odločil za 
zamenjavo s Ferjanom, da popravi tiste moje slabe starte, kar se je na 
koncu Izkazalo kot dobro. Do konca dirke nam je le uspelo Izbrati prave 
zobnike In tako sem se tudi jaz lahko veselil ene zmage, ki ml je vlila 
novih moči in motivacijo pred nastopom na Madžarskem. Želim si le, da 
bi do takrat uspeli motorje še bolje pripraviti In da bi tako ponovno 
dosegal takšne rezultate kot sem jih v preteklosti. Prepričan sem, da 
nekaj možnosti za obstanek vendarle Imamo, steza je podobna kot pri 
nas, upam le, da bo malo bolj trda." 

In kaj je pravzprav z motorji? 
"Letos Imam res neverjetne stroške. Zapravil sem že dobrih 30 tisoč 

mark, na tem okvirju je obešen že osmi motor In v bistvu sem že sam 
skoraj obupal, saj nisem več vedel, kaj naj sploh še storim. Nazadnje 
sem se odločil za čisto standardno jawo, brez vsake "frizure". Le moj 
mehanik Srečko ŠtrucI ml jo pred vsako dirko malo "zrihta", zato upam, 
da bo do konca bolje, kot je bilo dosedaj." 

Vrstni red: 1. Slovenija (Ferjan 17, Šantej 14, Lekše 7) 38 točk, 2. Italija 
(Maida 16, Dalla Valle 8, Tadielo 5) 29, 3. Avstrija (Pilotto 12, Lercher 7, 
Bossner 5) 24, 4. Hrvaška (Krznarič 8, Žganec 6, Feher 2) 16, 5. Francija 
(Dubernard 7, Georges 2, Tresarrieu 2) 11. (ES) 

21. srečanje slovenskih športnikov iz obmejnih dežel 

Brežičani so bili dobri gostitelji 
Nad 110 mladih zamejskih Športnikov se vrača iz Brežic 

z lepimi vtisi 
Brežice, 21 .junija - V Brežicah so se v petek popoldan na svojem 

enaindvajsetem srečanju zbrali mladi slovenski zamejski športniki Iz 
Italije, Avstrije in Madžarske. V prostorih Osnovne šole jih je sprejel 
župan Jože Avšič, po kulturnem in zabavnem sporedu v šolski športni 
dvorani pa so petnajstletniki In mlajši prenočili pri svojih vrstnikih, 
gostiteljih iz Brežic, kar na preteklih dvajsetih srečanjih nI bila praksa. 
Naslednji dan so bila na vrsti športna srečanja v košarki, rokometu, 
odbojki, nogometu in namiznem tenisu, v katerih so matično Slovenijo 
zastopali najboljši mladi športniki brežiške občine. Kljub neprestanemu 
ponavljanju parole, da je cilj srečanja druženje in ne športni rezultati, 
so mladostniki tekmovanja vzeli povsem zares In se za vsako točko In 
za vsak zadetek nadvse potrudili, se veselili zmag in obžalovali poraze. 
To je pač tista čarobnost športa, zaradi katere Ima ta najpomembnejši 
Izum za uničevanje dolgčasa in iznlčevanje prostega časa po vsem svetu 
na milijone privržencev. 

Za uspelo brežiško druženje imajo največ zaslug slovenski Olimpijski 
komite - Združenje športnih zvez Slovenije, Športna zveza Brežice, Zavod 
za šport Brežice in nenazadnje brežiška osnovna šola, ki je gostom največ 
časa nudila streho nad glavo, čeprav ta niti ni bila najbolj potrebna, kajti 
vreme se je po nekaj deževnih dnevih le uneslo in na prvi poletni dan je 
športnike sonce dobesedno vroče pozdravilo. Prav lepo je bilo gledati 
zadovoljne mlade obraze, med katerimi se je stkalo toliko novih prijateljstev, 
pa tudi organizatorji so si oddahnili, ko jim je uspelo vsa tekmovanja brez 
večjih zapletov srečno pripeljati do konca. Zato je razumljivo, da namestnik 
generalnega sekretarja OKS-ZŠZ Slovenije Marjan Jemec ni mogel skopariti 
z besedami pohvale, ko je ocenil dvodnevno druženje v Brežicah: "Najprej bi 
se rad v imenu Olimpijskega komiteja Slovenije zahvalil organizatorjem, 
Zavodu za Šport in Športni zvezi Brežice za zelo dobro in domiselno 
organizacijo 21. srečanja slovenskih športnikov iz obmejnih dežel. Mislim, 
da je srečanje v popolnosti doseglo svoj namen. Tu ni bil najpomembnejši 
rezultat, važno je bilo druženje, kateremu je bila tokrat dodana še nova 
kvaliteta, ko so otroci stanovali pri starših svojih vrstnikov v Brežicah in 
okolici. Menim, da je to ena dobra izkušnja več, kajti na ta način se najbolje 
stkejo tiste vezi in prijateljstva, za katerimi s temi srečanji tudi stremimo. 
Rad bi seveda poudaril, da so bila vsa tekmovanja na primerni ravni, 
predvsem pa je bilo razveseljivo to, da so bila razen v namiznem tenisu, kjer 
je bila očitna premoč ekip iz Združenja slovenskih športnih društev v Italiji, 
kjer to športno panogo gojijo izredno zavzeto in načrtno, v vseh ostalih 
disciplinah srečanja dokaj izenačena. To je razveseljivo in tako je tudi prav. 
Želel bi, da se tudi v prihodnje ta srečanja odvijajo v tej smeri, kajti našim 
rojakom v zamejstvu pomenijo izredno veliko." 

Če je bil petek namenjen sprejemu gostov (in dolgotrajnemu čakanju nanje, 
saj se je Korošcem pokvaril avtobus, katerega so potem enostavno zamenjali), 
je bilo sobotno dopoldne že pravi tekmovalni dan. Nogometaši so se preselili 
na mestni stadion, košarkarji v Dobovo, ostali pa so ostali kar v okrilju športnih 
objektov brežiške osnovne šole. Že res, da naj bi bili športni rezultati 
drugotnega pomena, toda mnogi so jih postavljali na prvo mesto in bili (tudi) 
zaradi njih pravzaprav pripravljeni dati vse od sebe. Zato si velja športne 
dosežke pogledati tudi malce podrobneje. 

Nogomet: Ni važno sodelovati, važno je zmagati! Tako nekako so v 
nasprotju z javnimi in glasnimi parolami razmišljali brežiški nogometaši, ki 
so kljub jasno napisanim navodilom v svoje moštvo vključili tudi štiri starejše 
žogobrcarje in - uspeli. Rezultati: Porabje-ZSŠDI Trst 1:2, Brežice-SŠZ 
Celovec 4:0; za 3. mesto: Porabje-SŠZ Celovec 2:1, Brežice-ZSŠDI Trst 3:2. 
Vrstni red: 1. Brežice, 2. ZSŠDI Trst, 3. Porabje, 4. SŠZ Celovec. 

Rokomet - deklice: Povsem drugače kot brežiški nogometni trener Milutin 
Vukosavljevič pa je razmišljal vodja domačih rokometašic Gregor Avsec, ko 
mu je bilo kar nerodno, da proti dve do tri leta mlajšim deklicam iz Porabja ni 
postavil raje učenk šestega razreda, kajti razlika v višini je bila očitna. 
Brežičanke so zmagale s 14:7. 

Košarka - dečki: Podobno kot v naši članski košarki, kjer najboljši 
slovenski košarkarji (Zdovc, Alibegovič, Fučka) igrajo onkraj meja naše 
države, je tudi pri najmlajših. Brežiški petnajst in štirinajstletniki so gladko 
izgubili tako s Korošci kot s Tržačani, hkrati pa so okusili, kako je njihovim 
starejšim kolegom iz članske vrste, ki morajo domače tekme tudi igrati na 
gostovanju v Dobovi. Rezultati: ZSŠDI Trst-Brežice 48:25, SŠZ Celovec-ZSŠDI 
Trst 55:24, SŠZ Celovec-Brežice 48:23. Vrstni red: 1. SŠD Celovec 4,2. ZSŠDI 
Trst 2, 3. Brežice 0. 

Namizni tenis: Pri namiznem tenisu se je poznalo, da imajo na Tržaškem 
to panogo še posebej razvito, saj naši zamejci, ali še bolje, zamejke že vrsto 

let igrajo vidno vlogo tudi v italijanskem državnem prvenstvu. Pred leti je bila 
npr. Sonja Milic stalna italijanska reprezentantka in večkratna državna 
prvakinja, tokrat pa je ekipo mladih tržaških namiznotenisačev vodila njena 
nečakinja, Katja MiliČ. Naši so bili zgolj oopazovalci. Rezultati - dečki: Brežice-
SŠZ Celovec 3:0, ZSŠDI Trst-SŠZ Celovec 3:0, ZSŠDI Trst-Brežice 3:0. Vrstni 
red: 1. ZSŠD Trst 4, 2. Brežice, 3. SŠZ Celovec 0; posamezno: 1. Uroš Fa-
bian 2. Boštjan Milic (oba ZSŠDI Trst), 3. Sašo Barišič (Brežice-Dobova), 4. 
Boris Žerjav (Brežice-Artiče), 5. Primož Barkovič (Brežice-Vel. Dolina); 
deklice: ZSŠDI Trst- Brežice 5:0; posamezno: 1. Kristina Stubelj, 2. Nina 
Milič (obe ZSŠDI Trst), 3. Mateja Veble (Brežice-Vel. Dolina), 4. Tanja Frigelj 
(Brežice-Dobova), 5. Simona Pangerčič (Brežice-Vel. Dolina). 

Ob podeljevalnju priznanj nI manjkalo veselja 
Odbojka - dekleta: Tržačanke in Celovčanke so prikazale dopadljivo 

odbojko. Vidi se, da jo dosti in organizirano vadijo, kar za mlade Cerkljanke 
ne bi mogli reči. Zanje je bilo pravo veselje že, če jim je kdaj pa kdaj uspelo 
osvojiti kakšno točko. Pozna se, da v brežiški občini ne deluje noben 
odbojkarski klub. Rezultati: ZSŠDI Trst-SŠZ Celovec 2:1 (9,-7,7), SŠZ 
Celovec-Brežice 2:0 (1,5), ZSŠDI Trst-Brežice 2:0 (1,3). Vrstni red: 1. ZSŠD 
Trst, 2. SŠZ Celovec, 3. Brežice. 

če bi izračunali še skupni vrstni red, kar prireditelj sicer ne počne, bi 
dobili naslednji vrstni red. 1. ZSŠDI Trst, 2. Brežice, 3. SŠZ Celovec in 4. 
Porabje. Ta vrstni red je seveda povsem neuraden, ravno tako tudi ocena, 
da bi bilo na vseh zanimivih športnih srečanjih vzdušje lahko še mnogo boljše, 
ko bi prireditelj uspel ob tekmovališča pripeljati tudi kaj gledalcev. V mislih 
imamo predvsem tiste iz šolskih klopi. 

Na svečani podelitvi priznanj v šolski jedilnici je bilo podobno kot na 
tekmovališčih zelo živahno, čeprav je treba reči, da je bilo mladim samo 
razdeljevanje pokalov in diplom mnogo bolj všeč kot poslušanje govorov. 
Gostitelj prihodnjega, 22. srečanja zamejske mladine v matični domovini še 
ni določen. (ES) 

KOLESARSTVO 
Težavna proga v Škofji Loki 

Škofja Loka, 21. junija - Na kolesarski dirki za kriterij slovenskih mest je 
nastopilo okoli 180 kolesarjev iz Slovenije in tujine, med njimi kar nekaj 
profesionalnih ekip. Od tekmovalcev Savaprojekta se je najbolje odrezal 
Andrej Gimpelj, ostali člani pa so vozili v okviru svojih trenutnih zmožnosti. 
Zaradi zelo zahtevne proge in številnih padcev veliko število kolesarjev ni 
privozilo do cilja. Krški mladinci so tokrat ostali brez točk. 

Le trije na cilju 
Kranj, 22. junija - Na veliki mednarodni dirki za nagrado Kranja temni 

oblaki pred startom niso napovedovali nič kaj dobrega, kar se je kasneje tudi 
uresničilo. Kolesarje je kar nekajkrat pošteno zmočilo, njihov največji 
nasprotnik pa je bila mokra in zelo spolzka cesta, ki je botrovala številnim 
padcem in odstopom. Padel je celo zmagovalec dirke, Martin Hvastja. V 
skupinskem padcu dvajseterice je bil udeležen tudi Marko Baloh, ki se je 
lažje poškodoval, že v prvem krogu pa je moral zaradi okvare kolesa odstopiti 
Damjan Četrtič. Tekmo so od posadke Savaprojekta tako končali le Andrej 
Gimpelj, Aleš Poljanšek in Grega Tekavec. Do konca tega tedna se bodo 
krški kolesarji pripravljali za najpomembnejšo tekmo sezone, cestno državno 
prvenstvo, ki bo v nedeljo v Novi Gorici. V Kranju so nastopili tudi dečki, med 
katerimi je v razredu A Gusti Fridl dosegel 10. mesto, pri dečkih C pa Boris 
Remihosmo. 
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NOGOMET 
Krški dečki blizu vrha 

Ekipa mlajših dečkov NK Krško je v pravkar končani sezoni dosegla enega 
največjih uspehov v zgodovini krškega nogometa. Med devetnajstmi ekipami 
celjske regije so zasluženo osvojili prvo mesto in za sabo pustili tudi takšna 
moštva, kot so velenjski Rudar, celjski Publikum, Šentjur in drugi. V predkrogu 
tekmovanja za naslov državnega prvaka so bili vgosteh boljši tudi od Aluminija 
iz Kidričevega. V soboto pa jih je na polf inalnem turnirju ustavila ekipa Mure 
iz Murske Sobote. Kljub prvemu letošnjemu porazu je uvrstitev med osem 
najboljših pionirskih moštev v državi res velik uspeh, (pllip) 

Ekipa krških mlajših dečkov. Stojijo: trener Soldat, Hotlč, Kopren, 
Barkovlč, Gošek, Lindič. Nadarevlč, Urbanč; čepijo: lllč, Deržlč, Naglic, 
Plllpovlč, Drnovšek, Kolar, Cvlrn, Kostrevc, Žlvanovlč. Manjkajo: Petrlč, 
Draganovlč, Meilč In brata Butlna. 

Nogomet mladih 
V zadnjem krogu kadetske lige ONZ Celje so brežiški kadeti gostili ekipo 

prvakov iz Šentjurja in izgubili z 9:2. Strelca za Brežičane sta bila Mirkac in 
Ajster. 

ODBOJKA 
Dan posavske odbojke v Globokem 

V nedeljo so v Globokem člani domačega športnega društva organizirali 
Dan posavske odbojke. Nastopilo je devet moških in ženskih ekip iz vseh 
treh občin. Med ženskami so slavile Brestančanke pred domačinkami, pri 
moških pa so bili ravno tako najboljši odbojkarji iz Brestanice pred Šveps 
teamom iz Kapel, Sevnico, Nuklearno, ter ekipama MORS Krško in domačini. 

JU-JUTSU 
Policisti najboljši 

V Lenartu je bil še zadnji državni turnir v borbah za borce do 15 let. Med 
petimi klubi iz vse Slovenije so bili daleč najboljši člani ŠD Policist Krško, 
posamezne zmage pa so odnesli: Sandi Hotko (do 35 kg), Gal Motore (do 42 
kg), Vasja Sedminek (dO 63 kg), Simon Kurnik (nad 63 kg) Stane Plazar je v 
kategoriji nad 42 kg osvojil tretje mesto. 

SAH 
Triglavani tretji v pospešenem šahu 
V soboto je v Grižah pri Žalcu potekalo ekipno državno prvenstvo v 

pospešenem šahu. Ekipa ŠK Triglav je zasedla odlično tretje mesto. V 
predzadnjem krogu so z neposrednim tekmecem za drugo mesto, Radensko 
le remizirali, saj so igrali v okrnjeni postavi, brez velemojstrov. Postava 
Triglava: Duško Pavasovič, Zvonimir Meštrovič, Dinko Brumen, in Igor Šitnik. 
(T.Ž.) 

.Veliki turnir trojk v odbojki na pesku 
Badmlntonskl klub Brežice In Športno društvo Sušlca vabita na 

velik turnir trojk v odbojki na pesku, ki se bo pričel v soboto, 5. 
julija, ob 15. url na Igrišču ob bazenu Klunovlh toplic v Bušečl 
vasi. Prljavnlna je 3.000 tolarjev, organizator bo poskrbel, da bodo 
najboljši prejeli pokale In uporabne praktične nagrade, prav 
vsakega sodelujočega pa bodo oblekli v spominske majice. Da 
tistim, ki se ne bodo metali po pesku, ne bo dolgčas, bodo poskrbeli 
mladeniči iz brežiške skupine Exstreme zverina band. Vabljeni I 

Tradicionalni nočni turnir v malem 
nogometu 

ŠD Bizeljsko prireja v soboto, 28. junija, ob 19. url tradicionalni 
nočni turnir v malem nogometu na Igrišču pri Osnovni šoli 
Bizeljsko. Nagrade -1. mesto 120.000 SIT+pokal, 2. mesto 60.000 
SIT + pokal, 3. mesto 40 000 SIT + pokal. Igra se po pravilih FIFA 
4+1, prljavnlna 100 DEM. V primeru slabega vremena se turnir 
prestavi na soboto, 12. julija. Informacije na telefon 0608-51-372. 

Glasba 
Zaključni koncert napolnil dvorano in srca 

Brežice, 21. junija - Brežiško kulturno umetniško društvo je v Viteški 
dvorani tamkajšnjega gradu v soboto priredilo zaključni koncert 
sezone. 

Vzporedno z ženskim In moškim pevskim zborom pod taktirko 
Elizabete in Dragutina Križanlča so se širšemu občinstvu z lastnimi 
pesmimi predstavili še člani literarne sekcije Žarek pod vodstvom 
Draga Pirmana in citrarji z mentorico Matejo Ferenčak. Gost večera 
je bil tamburaški orkester Iz Artič. Za organizacijo koncerta, ki so ga 
podprli številni sponzorji, je poskrbel predsednik KUD Janez Avšlč, 
ki se je pred zaključkom sporeda zahvalil občinstvu za pozornost in 
nastopa joč im za Izvedbo. KOncert so p r i š l i pozdravi t tud i 
predstavniki pobratenega mešanega pevskega zbora iz Stražišča pri 
Kranju. S prepletanjem petja, pisane besede, citer In tamburlc je Iz 
nastopa amaterskih ljubiteljev kulture nastal pravi poletni venček, ki 
sta ga navzočim spletala povezovalca programa, Natja Jenko-Sunčlč 
In Drago Pirman (D P ) 

Slovenija na vojaškem zemljevidu 1763 - 87 

Vojaški zemljevid v Brežicah 
Brežice, 20. juni ja - Obilica ostalih dogodkov je gotovo bortovala 

skromni udeležbi na današnji predstavitvi drugega zvezka študije 
"Slovenija na vojaškem zemljevidu 1763-1787". Predstavitev sta v Malem 
avditoriju Posavskega muzeja Brežice pripravila avtorja študije, dr. 
Vincenc Rajšp, predstojnik Zgodovinskega Inštituta Miha Kosa pri SAZU 
In Mojca Grabnar, višji strokovni sodelavec, arhlvlst za arhivsko gradivo 
v Arhivu Republike Slovenije. 

Pa je škoda, da ni bilo več obiskovalcev, saj je študija sicer zasnovana 
znanstveno, vendar bo iz nje lahko črpal obilico zanimivih informacij vsakdo, 
ki se tako ali drugače ukvarja s Slovenijo, slovensko državnostjo, botaniko, z 
vodami in še s čim. Gre namreč za prve zemljevide, ki so nastali zaradi 
tarnanja avstrijskih generalov, ki so izgubili vojno za Prusijo - zaradi 
nepoznavanja terena. Kmalu za tem je rajnka K & K monarhija naročila 
postopno izdelavo natančnih kart svojega celotnega ozemlja in nastali so t i . 
Jožefinski zemljevidi. Obstajali so samo v enem izvodu in bili so tako skrivni, 
da je bil dostop do njih mogoč samo s cesarjevim osebnim dovoljenjem, 
zato so čudovito ohranjene, danes pa jim grozi propad, ker služijo kot vir 
informacij velikemu številu znanstvenikov. 

Seveda danes nimajo več vojaško strateškega pomena, pač pa so priča 
naši taki in drugačni zgodovimi. Na njih se lepo vidi, kje je nekoč tekla reka 
Sava in kje pri Brežicah je bilo sotočje Save s Krko. Videti je (na brežiškem 
zemljevidu) kako daleč so bile nekoč vasi črne, Lenart... od Brežic, ki so v 
tistih časih štele le nekaj deset prebivalcev. Videti je tudi, kako so avstrijski 
državni uradniki poimenovali naše kraje v nemščini. Niso natanko prevajali 
imen ampak so jim dajali kar nemška imena, ob njih pa so zapisali še kranjsko 
poimenovanje. Vojska si na terenu pač ne bi mogla pomagati s 
povpraševanjem po nemško zvenečih krajih. Spremljajoči popisi pa natančno 
navajajo toliko ostalih podatkov, da so bili za vojake tedanjega časa v resnici 
prava dragocenost, študija pa je ohranila svojo vrednost zgodovinskega vira 
še danes. Knjiga je (tako kot prvi zvezek) izšla v petstotih izvodih in prvi 
zvezek (o Primorski) Je že skoraj razprodan. Drugi zvezek je naprodaj tudi v 
brežiški prodajalni Državne založbe. (Ika) 

MALI OGLASI 
Nudim finančna posojila do 

3.000 DEM, Garancija po 
dogovoru. Tel.; 0608/22-885, 
041/670-366 (David Baje). 

V najem oddamo poslovne 
prostore (50 m2), pr imerne za 
pisarne, v centru Krškega, CKŽ 21. 
Tel.: 22-433, 22-406. 

Poslovni prostor (26 m2) na lepi 
lokaci j i na Vidmu, primeren za 
trgovino ali biro, dajem v najem. 
Cena in pogo j i najema po 
dogovoru. Tel.: 31-802 (zvečer). 

V najem oddam poslovne 
prostore v izmeri cca. 70 m2, 
pr imerne za p isarne aH za 
predstavn iš tvo , na CKŽ 64 v 
Krškem. 

V najem dajemo prostor (30 m2), 
primeren za pisarno, na CKŽ 132 
b. Tel.: 21-046. 

V najem oddam pos lovn i 
prostor ( 8 x 1 1 m), primeren za 
skladišče ali mirno obrt. Tel.: 56-
168 (kličite do 8. ure zjutraj). 

V najem oddam pos lovn i 
prostor v Brežicah, primeren za 
pisarno ali trgovino. Tel.: 61-576. 

V najem oddamo pos lovn i 
prostor (100 m2) v prvem 
nadstropju stanovanjske hiše v 
Krškem (Hočevarjev trg 6). Pišite 
na naslov: Marta F lndr lk , 
Hočevarjev trg 6,8270 Krško. 

Na Senovem prodam ali oddam 
v najem poslovni prostor (5x5 m), 
primeren za trgovino z živil i . Tel.: 
32-122. 

Manjše stanovanje (39 m2) na 
Senovem (CKO 16) zamenjam za 
večje (dvosobno) stanovanje v 
Krškem. Tel.: 71-420. 

V Brežicah najamemo eno ali 
dvosobno opremljeno stanovanje, 
po možnosti s telefonom. V najem 
vzamemo tudi skladiščne prostore 
v izmeri 200-250 m2 Tel.: 62-573. 

Prodam garsonjero v Brežicah 
(23 m2) pri osnovni šoli v tretjem 
nadstropju. Cena 2.000 DEM/m2. 
Tel.: 65-378. 

Prodam enosobno stanovanje 
na Vidmu (42 m2), ali zamenjam za 
dvosobno stanovanje v Brežicah. 
Tel.: 31-910. 

V Brežicah (Trnje) ugodno 
prodam enosobno stanovanje (40 
m2) al i zamenjam za večje (z 
doplačilom). Tel.: 62-261 (po 16. 
url). 

Prodam eno inpo lsobno 
stanovanje v Krškem na Vidmu -
telefon, KATV, centralno ogrevanje 
- 46 n>2. Cena 700 DEM/m2. Tel.: 
32-292 (po 17. url). 

Prodam eno inpo lsobno 
stanovanje (47 m2) na Kolodvorski 
ulici v Krškem. Cena 1.000 DEM/ 
m.2 Tel.: 31-182. 

Prodam stanovanje (57 m2) v 
Krškem na Cesti 4. jul i ja 64. Tel.: 
242-174 (dopoldan) , 32-240 
(popoldan). 

Prodam dvosobno stanovanje v 

Krškem. Tel.: 67-190 (popoldan). 
Ugodno prodam dvosobno 

stanovanje v Trnju v Brežicah. Tel.: 
62-602. 

Prodam dvo inpo lsobno 
stanovanje (66 m2) Pod goro v 
Krškem, v isoko p r i t l i č j e , 
najboljšemu ponudniku. Tel.: 31-
487 (po 20. url). 

Prodam trosobno stanovanje v 
Brežicah (67 m2) v t ret jem 
nadstropju. Cena 900 DEM/m2. 
Tel.: 61-193 ali 61-619 (popoldan). 

V Anovcu prodam vinograd In 
star hram z vodo in elektriko (23 
a). Te l : 31-561. 

Večjo domač i jo z v r tom In 
gozdom (v kosu30 a) v Dobravi pri 
Podbočju zamenjam za 
stanovanje. Voda, elektr ika In 
telefon na parceli. Sončna lega. 
Asfaltni dovoz do parcele. Tel.: 78-
000. 

V Čretežu pri Krškem prodam 
bivalno zidanico (90 m2, voda, 
elektrika, telefon) z vinogradom 
(240 trt za cviček) in sadovnjakom 
(orehi, marelice, slive, jablane) za 
60.000 DEM. Tel.: 21-672. 

Prodam hišo nad Boštanjem, 
Apnenik 5 b (Sevnica), 11 x 8 m, 
podkleteno, centralna na ol je, 
elektrika, telefon, vinograd (400 
trt), skupaj 4.900 m2 zemlje. Cena 
po dogovoru. Tel.: 82-756 (po 14. 
url). 

Prodam večjo stanovanjsko 
hišo s travnikom In gozdom v 
Slovenski vasi. Tel.: 00-41-1-462-
27-18 (Švica). 

Prodam vinograd in sadovnjak 
(13,5 arov) na Trški gori (Krško). 
Tel.: 99 385 1/678-004 (Zagreb) ali 
pišite na naslov: Marta Findrik, 
Hočevarjev trg 6,8270 Krško. 

Na Trški gor i nad Kršk im 
prodam manjšo h išo s 75 a 
travnika (oddaljenost 500 m od 
križišča na mostu). Tel.: 61-864 
(popoldan). 

Prodam al i oddam v najem 
v inograd 1.500 t r t , s t ro jna 
obdelava na Bučercl. Tel.: 33-574. 

V Krškem ali Brežicah z okolico 
kupim večjo parcelo. Tel.: 33-832. 

Prodam garažo zraven črpalke 
na Vidmu. Tel.: 21-621 (dopoldan) 
-Božo. 

Fiat tipo 1,9 TD GT, registriran 
do februar ja/98, vsa dodatna 
oprema, prodam. Možen leaslng. 
Tel : 0609/645-838. 

Prodam f lat 128 šport 1100, 
letnik 1974, registriran do 7.8.1997, 
za 500 DEM. Tel.: 22-081, Martin 
Vračun, Grajska pot 20, Leskovec. 

Prodam zastavo 850, letnik 1985, 
registracija potekla. Tel.: 69-007. 

Prodam renault 4 (katrco), letnik 
1988, meta l lk zelene barve, 
serv is i rana In na novo 
registrirana. Cena 2.500 DEM. Tel.: 
87-504. 

Prodam golf JX, diesel, letnik 
1987, modre barve. Cena 6.000 
DEM. Tel.: 32-459. 

&toct Paič 
- prodaja novih in rabljenih vozil 
- servis 
- prodaja nadomestnih delov 

Krška vas 28e, 0 5 9 - 0 5 9 

Prodam lado 1200 S. Tel.: 32-
125. 

Prodam lado samaro 1.500, 
reg is t r i rana do 5/98, po zelo 
ugodni ceni. Tel.; 62-215. 

Prodam yugo 45, rumene barve, 
letnik 1991, dobro ohranjen, 54.000 
km, registriran celo leto. Tel.: 70-
179. 

Prodam yugo rdeče barve. Tel.: 
31-296 (dopoldan) , 31-256 
(popoldan). 

Prodam yugo 55, bele barve, star 
sedem let, 47.000 km. Tel.: 61-140, 
67-313. 

Prodam avtodom, Izdelan na 
osnovi komblja IMV1600. Tel.: 31-
919. 

Prodam čisto nov glasbeni stolp 
Philips s snemijivimi zvočniki (2 
kaseti, radio, brez CD-ja). Tel.: 71-
420. 

Prodam ojačevalec in gramofon 
Sansul, zvočnike Celestion (2 x 100 
W) In čez 700 LP-jev najboljše ročk 
glasbe 70., 80. In 90. let. Tel.: 33-
890. 

Televizor Gorenje, popolnoma 
nov, prodam 20 % ceneje. Tel.: 69-
055. 

Prodam regal (140) s steklenimi 
vrati In dvema policama, visok 184. 
Cena 25.000 tolarjev. Tel.: 71-420. 

Ugodno prodam fasadni kamen 
Zreče (160 m2). Cena po dogovoru. 
Tel.: 64-560 (od 7. do 9. ure). 

Prodam lesene lestve, močne 
domače Izdelave, več razl ičnih 
višin. Te l : 56-168 (kličite do 8. ure 
zjutraj). 

Ugodno prodam mlat l lnico s 
popolnim čiščenjem In pšenlčnl 
skop. Te l : 70-179. 

Prodam č is tokrvne nemške , 
ovčarje, stare dva meseca. Tel.: 71-
152. 

Prodam skoraj novo črno dolgo 
elegantno obleko (števi lka 1), 
pr imerno za maturantski ples, 
valeto ali poseben dogodek. Tel . : ' 
21-772. 

Ohranjen kombiniran otroški 
voziček prodam. Tel.: 70-469. 

Prodam kombin i ran ot rošk i 
voziček, rabljen 4 mesece. Cena 
100 DEM. Tel.: 87-070. 

Prodam gobelin Predica" za 
40.000 tolarjev, gobelin "Rože -
rumene" za 30.000 tolar jev in 
gobelin "Rože - rdeče" za 30.000 
tolarjev. Tel.: 31-182. 

Nudimo osebne al i manjše 
tovorne prevoze s kombl jem, 
možen tudi najem. Tel.: 31-637 
(Mlžlgoj) ali 32-279 (Žnldaršlč). 

Likam na mojem domu. Po vaši 
že l j i vam per i lo tud i operem. 
Zaupajte mi. Tel.: 56-168. 

V Metajni na otoku Pagu oddam 
apartmaje. Tel.: 51-354 (zvečer). 

V Metajni na Pagu ugodno 
oddam počitniške sobe. Tel.: 00-
385-53-664-222 (Kurllič). 

Hrvaška, Prlmošten, 2-posteljnl 
apartma, neposredna b l iž ina 
morja, oddam. Tel.: 61-270. 

Star ine, starejše od 50 let, 
kupim: pohištvo, s l ike, knj ige, 
kovance ter ostale starine. Tel.: 67-
333. 

Če želite zaslužit i , pokl iči te. 
Te l : 82-859. 

V varstvo sprejmem otroka do 
treh let starosti (3 leta). Tel.: 32-
267. 

SEVNICA 

frekvenca: 
96,7 MHz 

105,2 MHz 
Naše oddaje 

lahko poslušate vsak dan 
med 8. in 19. uro, 

ob sobotah med 8. in 24. uro 
in ob nedeljah od 8. do 17. ure 

ČEVLJARSKE STROJE -
univerzalni stroj Frobana, stroj 
za brušenje In pollranje 
Frobana (super Revolver - Pollš 
3 vretenski), čevljarska prosa 
Fufflebneul Serma s priborom 
in modeli ter 3 kom. šivalnih 
strojev (ročni pogon) z vsem 
priborom, rezalni stroj In 
delovno mizo. prodamo za 8.500 
DEM. STG "RUDAR" d.o.o. 
Senovo, telefon 71-313. 

| TELEVIZIJA NOVO MESTO ( 

[kanal] 
I s T rd inovega v rha M m 1 

: na kanalu 41 i 
vsak ponedeljek ob 18. uri 
OTROŠKA ODDAJA 

In po NOVICAH 
ŠPORTNI PREGLED 

vsak torek ob 20. uri 
CELOVEČERNI FILM 

in NOVICE ob 21.30 

vsako soboto 
tedenski pregled 

OD SOBOTE DO SOBOTE 
in 

m l a d i n s k a o d d a l a 
M K C T V 

vsak d a n 
ob 19. in 21. uri 

NOVICE 

Tel./fax: 0608/81-709 

STUOIOBRFZICI 
• • • ! • • • ! • 3.500 S IT/teden 
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ICEC Videm d.d. oblekel 
krški pihalni orkester 

Ob zadnjem obisku 
predsednika upravnega 
odbora ICEC VIDEM d.d., 
gospoda Davida Dostala 
ml., se je krški župan Dani
lo Siter dokončno dogo
voril o sponzorskem pri
spevku za nakup novih 
oblek za Pihalni orkester 
Videm Krško. 

Razgovori, ki so potekali 
že dalj časa, so pripeljali do 
podpisa sponzorske po
godbe, s katero se je ICEC 
Videm d.d. obvezal, da bo 
prispeval denar za nakup 
novih oblek za pihalni 
orkester. Pihalni orkester, ki 
letos praznuje 40. obletnico 
delovanja, bo v novih oble
kah prvič nastopil v Krškem 
14.julija, ko bo predstavil 
skladbe, s katerimi bodo 
tekmovali na svetovnem 
prvenstvu pihalnih orkestrov 
v nizozemskem Kerkradeu, 
kjer se bo poleg ostalih 240 
orkestrov trudil za čimboljši 
rezultat. Po podpisu po
godbe se je vodstvo orkestra 
sestalo z gospodoma Slou-
ko, direktorjem podjetja, in 
gospodom Kovarom, 

prokuristom. V prisrčnem in 
prijateljskem razgovoru so 
vodstvu podjetja predstavili 
orkester, njegovo dosedanje 
delovanje in njegovo tradi
cionalno navezanost na tovarno 
ter načrte za prihodnje. Načelo
ma je vodstvo podjetja pri-

OBVESTILO 
Ob 40. obletnici 

delovanja društva Pihalni 
orkester Videm Krško vabi 
vse nekdanje člane, da se 
v soboto, 28. junija 1997, 
udeležijo družabnega 
srečanja s fotografiranjem. 
Zbor udeležencev bo ob 10. 
url pred Kulturnim domom 
Krško ob vsakem vremenu. 

pravljeno podpirati delo orke
stra, seveda v skladu s poslo
vanjem in finančnimi mož
nostmi podjetja. 

Orkester ima v letošnjem 
jubilejnem letu precej načrtov. 
Največji projekt je udeležba na 
svetovnem prvenstvu pihalnih 
orkestrov. Zaradi zahtevnosti 
programa so vaje skoraj vsak 
dan, pred tekmovanjem pa 
bodo imeli še tridnevne inten
zivne priprave na Rogli, kjer 

bodo vaje potekale od jutra 
do večera. Že 29. junija pa 
bo orkester nastopil s pro-
menadnim koncertom v 
okviru Evropskega meseca 
kulture v Ljubljani. Jeseni 
bodo izdali svojo drugo CD 
ploščo in brošuro, takrat pa 
pripravljajo tudi koncert, ki 
bo posvečen 40. obletnici 
delovanja društva. Vsekakor 
bo to za člane orkestra eno 
od bolj napornih let. 

Intenzivno delajo tudi na 
obnovi instrumentov, saj so 
le ti v povprečju stari od 15 
do 20 let. Nekateri so v 
kritičnem stanju in se 
dobesedno razpadajo. V 
orkestru se zavedajo, da v 
kolikor ta problem ne bo 
rešen v naslednjih treh, 
štirih letih, godbeniki ne 
bodo imeli na kaj igrati. 

V kratkem bo večina pod
jetij in obrtnikov v krški 
občini dobila prošnjo za 
finančno pomoč za reali
zacijo teh projektov. Člani 
orkestra tako tudi preko 
Našega glasa prosijo za 
pomoč pri realizaciji teh 
projektov. 

Najmlajši pohodniki iz Koprivnice 
V toplih junijskih dneh smo se 

slončki in žabice iz našega vrtca 
odpravili na dvodnevno planinarjenje 
po Lisci. 

Male šolarje so proti vrhu usmer
jale markacije kar z železniške 
postaje Breg, mlajši otroci pa so se 
povzpeli s kombijem. Pohodnikom 
je teknila malica iz nahrbtnikov in kar 
tekmovali smo, kdo bo hitrejši v 
strmem vzponu proti Tončkovemu 
domu. Oba dneva smo bili aktivni v 
različnih dejavnostih na svežem 
zraku. Kotalili smo se po mehki 
planinski travi, vonjali rožice, različ
ne naloge je zahteval orientacijski 
pohod, sadili smo kamenčke, iz 
katerih so zrasle lizike... Opazovali 
smo, kako je k počitku leglo sonce in 
kmalu za njim smo po sobah zatisnili 
oči tudi prijetno utrujeni "Kekci" 

Starši, babice in dedki so se nam 
pridružili naslednji dan proti večeru. 
Vsi skupaj smo se nato pomerili še v 
šaljivih igrah. 

Šola v naravi na 
Debelem Rtiču 

Učenci četrtih razredov OŠ 
Jurija Dalmatina smo letos 
preživeli letno šolo v naravi na 
Debelem Rtiču. Bilo nas je več 
kot sto otrok. Odpotovali smo v 
sredo, 4. junija, in tam preživeli 
pet zelo zabavnih dni. Poleg 
plavanja smo imeli veliko zani
mivih aktivnosti ter se mnogo 
naučili o življenju v morju in ob 
morju. Na urniku je bilo nekaj 
zelo zanimivih športnih disci
plin: badminton, lokostrelstvo, 
igre na vodi, šola plavanja, 
prosto plavanje in veslanje 
kanuja, kar je bilo za nas nekaj 
novega. Vsak dan je bil po kosilu 
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na vrsti počitek, ki smo ga 
preživeli v senci pred paviljo
nom ali pa v sobi. Čakala so nas 
različna presenečenja, kot na 
primer izlet z ladjo ob slovenski 
obali do Pirana. Tam smo videli 
našega predsednika Milana 
Kučana. Odšli smo tudi na 
pohod do mejnega prehoda 
Lazaret. Vsak večer smo imeli 
neko prireditev: karaoke, ples, 
modno revijo, izbirali pa smo 
tudi miss in mistra. Najbolj 
zabaven je bil zadnji dan, ko 
smo imeli po podelitvi diplom še 
zabavo v kopalkah, nato pa smo 
vsi v njih poskakali v bazen. 

Zadnji dan smo se z Debele
ga Rtiča odpeljali na ogled solin 
v Sečovlje pri Portorožu. Med 
vračanjem domov smo se 
ustavili še v Lipici na sadni kupi. 
Šolo v naravi smo lepo preživeli. 
Še posebno zato, ker smo imeli 
lepo vreme. (Četrtošolcl) 

V bazenu... 

Prijetno razpoloženi smo se 
zvečer vrnili v dolino. 

(Slončki in žabice Iz VVE 
Koprivnica) 

Cicibani 
vrtca 

Mavrica 
osvojili 

nagrado 
EPTE 

Založba EPTA je ob dnevu 
knjige pripravila v Ljubljani 
razstavo z naslovom 
Podarimo prijatelju knjigo in 
cvet. Na razstavi smo 
sodelovali tudi cicibani 
brežiškega vrtca. Starši in 
otroci dveh skupin, Zajčkov in 
Ostržkov, so se odločili 
sodelovati. 

Doma so otrokom prebrali 
slikanico, ki jo je izdala 
založba EPTA, ter opisali in 
narisali glavnega junaka 
slikanice. V vrtcu pa smo si iz 
domačih materialov izdelali 
plakate - cvetove, s katerimi 
smo sodelovali na razstavi v 
Ljubljani. 

Zelo smo se razvesili 
obvestila, da smo Zajčki za 
svoj izdelek nagrajeni s 
slikanicami. Že naslednji dan 
smo v vrtec dobili paket, v 
katerem je bilo 26 slikanic; za 
vsakega Zajčka eno, pozabili 
niso niti na vzgojiteljico in tudi 
njej namenili slikanico. 

Za nas je založba EPTA 
resnično založba, kjer 
izdajajo najlepše slikanice. 
(Zajčki Iz vrtca Mavrica) * 

...pri jutranji telovadbi 

Goba napada ostrešje Posavskega muzeja Brežice: 

Pilotski projekt reševanja gobe v Republiki Sloveniji 
V Viteški dvorani bo avgusta sijajen festival stare glasbe, v njej bodo poroke "da dol padeš", hkrati pa bo skoraj neopazno potekala tudi akcija znanstvenikov, ki rešujejo 

slovite freske, zaustavljajo "bežečo" steno in uničujejio zajedalsko gobo. 

Brežice, 23. junija - Nekako tako 
bi lahko strnili vse, kar je bilo 
slišati na današnji tiskovni 
konferenci, ki jo je sklical direktor 
posavskega muzeja Brežice, mag. 
Tomaž Teropšlč. Viteška dvorana 
je sicer ponos brežiškega gradu, 
kjer domuje Posavski muzej In na 
prvi pogled je z njo vse v redu, 
strokovnjaki pa so odkrili nekaj 
nevarnih predznakov. Natančen 
pregled je namreč pokazal, da 
približno 15 odstotkov ometa nI 
sprijetega s podlago (da torej 
odstopa) in ker to nI omet kar tako, 
ampak so na nJem dragocene 
baročne freske, je bilo treba 
odločno ukrepati. Ravno tako Je že 
opazno tudi Izginjanje rdeče barve. 
Ta barva je pač najbolj občutljiva, 
ker Ima najslabši pigment. 
Verjetno je oboje povzročila vlaga. 

Zgodovinski viri navajajo, da so 

se poškodbe na freskah v Viteški 
dvorani pojavile že po prvi svetovni 
vojni. Leta 1917 so v gradu uredili 
poljsko bolnišnico za ranjence s 
soške fronte. Prostor je bil nekaj časa 
celo ogrevan. Takratne poškodbe so 
popravili v letih po drugi svetovni 
vojni. Kaže, da sta tudi tokrat opravili 
svoje meteorna voda s strehe in 
kapi lama vlaga. Problem je raziskal 
dr. Roko Žarnic z gradbene fakultete 
v Ljubljani in v Posavskem muzeju 
Brežice nameravajo najprej 
odstraniti meteorne vode s strehe (ki 
spira tudi fasado) s priključitvijo na 
kanalizacijo. To naj bi jim uspelo še 
letos. Razen tega se je Posavski 
muzej Brežice povezal še z 
mednarodnim projektom Eurocare 
prevent, ki ga vodi dr. Marjana 
Šijanec Zavrl z Gradbenega inštituta 
ZRMK. Brežiški projekt je edini 
tovrstni v Sloveniji. Nadeli so mu 

naziv Uravnavanje mikroklime v 
stavbah kulturne dediščine, njihov 
prvi korak je bila namestitev 
računalnika s tipali za vlago in 
temperaturo v Viteško dvorano in na 
njeno zunanjo steno. Spremljanje teh 
podatkov in povezava žlebov s 
kanalizacijo naj bi omogočili začetek 
učinkovitega, vendar dolgoletnega 
reševanja omenjenih problemov. Se 
beseda o Eurocare preventu: sedež 
tega mednarodnega projekta je v 
Schoennbrunnu in skrbi za 
samostane in gradove v Avstriji, 
Nemčiji in na Švedskem, kjer se 
pojavljajo podobni problemi kot v 
Posavskem muzeju Brežice. 

Ob tem grozi Viteški dvorani še 
ena nevarnost: njena zunanja stena 
se očitno odmika od celotne stavbe, 
saj se je pokazala med talnimi 
ploščicami milimetrska razpoka. 
Strokovno plat problema je tu prevzel 

statik, inženir Stojan Ribnikar, ki je 
že predlagal rešitev. 

Naslednja težava, ki se jo bo 
potrebno lotiti, je lesna goba -siva 
hišna goba ali solzilka (Serpula 
Lacrvmans). Gre za hitro rastočo 
gobo, ki je na večih mestih ostrešja 
brežiškega gradu (na srečo) šele na 
začetni stopnji razvoja, zato 
obstajajo dokaj zanesljive možnosti, 
da zajedalca omejijo in odstranijo, 
preden bi bilo potrebno zamenjati 
celotno strešno konstrukcijo. Lesne 
gobe so se lotili s strokovno pomočjo 
dr. Francija Pohlevna z Biotehniške 
fakultete v Ljubljani. Ta je zajedalca 
določil in raziskal, ter opozoril na 
hitrost njegove rasti in nujnost 
takojšnjega ukrepanja. Ne bo pa 
ostalo samo pri Posavskem muzeju 
Brežice. Ugotovitve iz tega projekta 
bodo objavljene v strokovni literaturi. 
Brežiške izkušnje bodo tako na voljo 

vsem, ki se bodo v prihodnje srečali 
z enakim problemom. 

Sredstva, potrebna za odpravo 
nekaterih težav so začeli v Posav
skem muzeju Brežice zbirati že pred 
tremi leti, vsako leto opravijo nekate
re izmed potrebnih posegov, vseka
kor pa bodo morali slej ali prej 
obnoviti še električno napeljavo, ki 
preprosto ne more ustreči zahtevam 
snemalne tehnike in namestitev 
potrebne razsvetljave. Slednjega 
vsekakor ne bodo zmogli letos, saj 
gre za naložbo, vredno nekaj milijo
nov tolarjev. 

Še podrobnost, ki pa sploh ni 
malenkost: zaradi občutljivosti fresk, 
ki krasijo Viteško dvorano, se je 
vodstvo Posavskega muzeja Brežice 
moralo odločiti tudi za nekaj var
nostnih ukrepov. Naročili so že 
stojala in vrvice, ki bodo prepreč
evala neposreden stik obiskovalcev 

s stenskimi slikarijami, v dvorani bo 
(še naprej) prepovedano kajenje... 

In na koncu, čeprav ne čisto 
nazadnje, dodajmo: slovita Viteška 
dvorana Posavskega muzeja Brežice 
je največji prostor na Slovenskem, 
poslikan v baroku s posvetno 
motiviko. Domnevajo, da so baročne 
freske, nastale v začetku 18. stoletja, 
delo Radovljičana Franza Karla 
Remba. Remb se je slikarske 
umetnosti učil v Italiji. Svoje 
mecenstvo je Ignac Marija Attems ob 
koncu Rembovega šolanja zaključil 
s podpisom pogodbe, s katero se je 
umetnik obvezal, da bo slikal samo 
za rodbino Attems. Ker pa so bili 
Attemsi lastniki tudi brežikega gradu, 
so v tukajšnji Viteški dvorani nastale 
freske, ki poveličujejo vrline njenih 
družinskih članov in potrjujejo 
njihovo zavezanost vsem vrstam 
umetnosti. (Ika) 


